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Από το υπ’ αριθ. 7/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 201/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
«Έγκριση της αρ. 1/2007 απόφασης Δ.Σ. της 
Δ.E.Y.A.B. για «Έγκριση αναπροσαρμογής τελών 
Ύδρευσης – Αποχέτευσης της Δ.Ε.Υ.Α.Β.». 

 
       Σήμερα 5 Μαρτίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 1-3-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων» . 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Σ. Παναγιωτίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Ι. Ακριβόπουλος Σ. Κρομμύδας 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Γ. Ορφανιδης Η. Σοφιανίδης 
4. Γ.  Μιχαηλίδης    
5. Π. Παυλίδης   Απόντες Πρόεδροι 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Τοπικών Συμβουλίων 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Ι. Καπετανίδης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Ποταμόπουλος 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
13. Κ. Συμεωνίδης    
14. Κ. Τρανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης 

συζήτηση αποχώρησε ο κ. Σ. Κρομμύδας.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 195/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 196/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Ν. Μωυσιάδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 197/2007 

15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Χ. Γεωργιάδης 
19. Β. Γιαννουλάκης 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 201/2007 
απόφασης προσήλθε ο κ. Ν. Μωυσιάδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Διαμαντής, Η. Σοφιανίδης.. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 204/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Ν. Μωυσιάδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 205/2007 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 207/2007 
απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν. Μωυσιάδης, Β. 
Γιαννουλάκης. 

22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 

   



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 9ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 1-3-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Το Δ.Σ. της δημοτικής επιχείρησης ΔΕΥΑ Βέροιας με την αριθμ. 1/2007 
απόφασή του ενέκρινε την αναπροσαρμογή τελών ΄Υδρευσης-Αποχέτευσης για την 
κάλυψη των αναγκών λειτουργίας της και των εκτελεστέων έργων ύδρευσης-
αποχέτευσης έτους 2007, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 23 παρ. 3 του Ν. 
1069/80 όπως αυτό τροποποιήθηκε και ισχύει από τις διατάξεις της παρ. 10 του 
άρθρου 6 του Ν. 2307/95 και τις διατάξεις του άρθρου 25 του ν. 1069/80 όπως 
τροποποιήθηκε με τις διατάξεις του άρθρου 6 παρ. 11 εδαφ. 1 και 3 του Ν. 2307/95. 
 ΄Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει 
την αριθμ. 1/2007 απόφαση του δ/κού συμβουλίου της παραπάνω επιχείρησης. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Το θέμα θα το εισηγηθεί ο Πρόεδρος της Δημοτικής Επιχείρησης 
Υδρευσης Αποχέτευσης, κ. Τσιάρας. Εγώ θα πω εισαγωγικά μόνο δύο κουβέντες. 
Όταν ξεκινήσαμε τη θητεία μας, βρήκαμε ένα τεράστιο χρέος στη ΔΕΥΑΒ, δεν θα 
αναλύσω τους λόγους, αλλά εκείνο που συναντήσαμε ήταν φοβερά παράπονα και 
απαιτήσεις από τους προμηθευτές, μηνύσεις από το ΙΚΑ κ.λ.π. Υπάρχει όμως κι ένα 
άλλο σκέλος και μία άλλη διάσταση. Φέτος δεν είχαμε βροχές, ενδέχεται να έχουμε 
ξηρασία και θα πρέπει να λάβουμε ορισμένα μέτρα. Θα πρέπει να υπάρξει μία 
πολιτική πάταξης της υπερκατανάλωσης. Ομολογώ ότι ήμασταν σ΄ ένα δίλημμα. Αν 
θα πρέπει να πάρουμε δάνειο, κι έτσι καταρχήν εύκολα να αντιμετωπίσουμε το 
τεράστιο πρόβλημα που είχαμε μπροστά μας, ή να προχωρήσουμε σε 
αναπροσαρμογές, από τη στιγμή που 5 χρόνια δεν είχαν αναπροσαρμοστεί τα τέλη 
της ΔΕΥΑΒ. Αποφασίσαμε λοιπόν να επιλέξουμε τον δύσκολο δρόμο. 

Τσιάρας: Η εισήγηση της ΔΕΥΑΒ προς το Δημοτικό Συμβούλιο, αφορά την 
αναπροσαρμογή των τελών ύδρευσης - αποχέτευσης. Θα ήθελα να ξεκινήσω, 
κάνοντας μία πολύ σύντομη αναδρομή. Το 1999 είχε γίνει μία γενναία αύξηση στα 
τέλη, το 2001 μία πολύ μικρή αύξηση της τάξης του 3% κι έκτοτε δεν έγινε καμία. 
Αυτό, από τη μια ακούγεται θετικό στ΄ αυτιά των πολιτών, από την άλλη όμως η 
ΔΕΥΑΒ έφτασε σ΄ αυτή την οικονομική κατάσταση. Απ΄ όσα παρέδωσε ο κ. 
Σκουμπόπουλος στην κα Ουσουλτζόγλου στην τελετή παράδοσης - παραλαβής, 
βρέθηκε ένα βεβαιωμένο χρέος 1.240.000 ευρώ, το οποίο αφορά βεβαιωμένα 
τιμολόγια για χρέη προς τους προμηθευτές, το ΙΚΑ, συνεργάτες που είναι με δελτία 
παροχής υπηρεσιών κ.α. Επίσης, από την πρώτη μέρα που ξεκινήσαμε την 
επιχείρηση, υπήρχε ένα τεράστιο πρόβλημα ρευστότητας και ενοχλήσεις απ΄ όλους 
όσους χρωστούσαμε λεφτά. Προσπαθήσαμε να δούμε με ποιον τρόπο μπορούσαμε να 
καλύψουμε αυτό το μεγάλο άνοιγμα, κάναμε κάποιες επαφές, μιλήσαμε με τη 
διεύθυνση της υπηρεσίας, με τους προϊσταμένους και, μετά τις εισηγήσεις τους, 
καταλήξαμε σε μία συγκεκριμένη πρόταση, η οποία δεν έχει σκοπό μόνο να μαζέψει 
χρήματα μεγαλώνοντας μόνο τα τέλη του κάθε πολίτη. Η κλιμάκωση είναι τέτοια, 
ώστε δίνει σε όλους μας τη δυνατότητα να μπούμε στη διαδικασία ώστε να κάνουμε 
οικονομία στους φυσικούς πόρους. Δυστυχώς πανελλαδικά, αυτή η χρονιά θα είναι 
πολύ άσχημη λόγω ανομβρίας, για την οποία έγινε και σύσκεψη στη Νομαρχία. 
Παρόλο που η πόλη δεν φαίνεται να έχει προβλήματα θα έχουν ορισμένα δημοτικά 
διαμερίσματα κυρίως στα ορεινά του δήμου μας. Σκεφτήκαμε λοιπόν να 
αναπροσαρμόσουμε τα τέλη και να κλιμακωθεί αυτή η αναπροσαρμογή καθώς θ΄ 
αυξάνονται οι πωλήσεις στην υπερκατανάλωση με κυριότερο σκοπό την 
ευαισθητοποίηση των δημοτών σ΄ αυτό το θέμα, δηλ. εφόσον θέλουν να κάνουν 
οικονομία στο νερό να την κάνουν ώστε να μειωθούν τα τέλη τους. 



Ενώ υπήρχαν διάφορες εισηγήσεις να κάνουμε μία συλλήβδην αύξηση 20 - 
30% για να καλύψουμε τα χρέη της επιχείρησης, εμείς αποφασίσαμε αυτή την 
κλιμάκωση. Θεωρώ πολύ σημαντικό ότι στη νέα τιμολόγηση θα χρεωθούν τα τέλη 
αποχέτευσης, όπως ακριβώς υπάρχουν οι εισηγήσεις από την υπηρεσία και όπως 
ακριβώς μας δείχνει και η βιβλιογραφία, δηλ. σε αναλογία με τα τέλη της ύδρευσης 
κατά 80% που υπολογίζεται ότι πηγαίνει στην κατανάλωση αποχέτευσης από την 
ύδρευση. Θεωρώ πολύ σημαντικό επίσης ότι, μ΄ αυτή την προσπάθεια και με κάποιες 
συμπληρωματικές κινήσεις που κάνουμε, βάλαμε ένα στόχο δηλ. το 2007 και το 2008 
να έχει κλείσει αυτό το μεγάλο οικονομικό κενό που έχει η επιχείρηση. Παράλληλα 
κάναμε και κάποιες άλλες δράσεις ώστε να εισπράξουμε χρήματα από τους οφειλέτες 
και να δούμε τι άλλες εκκρεμότητες υπάρχουν στην επιχείρηση. Θα μπορούσαμε να 
πάρουμε ένα βραχυπρόθεσμο δάνειο 1.200.000 ευρώ, να πληρωθούν οι πάντες αλλά 
να χρεωθεί η επιχείρηση μ΄ ένα βάρος πάνω από το κεφάλι της. Τελικά το 
απορρίψαμε για να κάνουμε μία προσπάθεια ξεκινώντας από τη ρύθμιση των χρεών 
στο ΙΚΑ που θα γίνει σε 36 δόσεις και στη συνέχεια σιγά σιγά να πληρώσουμε τους 
προμηθευτές. Ο κάθε δημότης θα πρέπει να δει την κατανάλωσή του. Αυτός που 
καταναλώνει πάρα πολύ νερό πιθανόν να έχει κάποια βλάβη στο σπίτι του και πρέπει 
να τη δει. Είναι μία ευκαιρία σε όλους ν΄ ασχοληθούμε μ΄ αυτόν τον φυσικό πόρο και 
κάποιοι με μεγάλες καταναλώσεις να μπουν στη διαδικασία να ελέγξουν την 
εγκατάστασή τους και να αποκαταστήσουν κάποιες βλάβες ενώ κάποιοι άλλοι να 
σκεφτούν ότι δεν είναι σωστό να καταναλώνουν 60 ή 70 κυβικά νερού την ημέρα 
χωρίς να ξέρουν πού πηγαίνει. Με τα δεδομένα που υπάρχουν, τη βιβλιογραφία και 
τα στοιχεία της υπηρεσίας, τα 22 κυβικά που αφορούν το πάγιο είναι το ποσό των 
κυβικών που καταναλώνει μία τετραμελής οικογένεια σ΄ ένα σπίτι και το 60-65% των 
καταναλωτών μας είναι σ΄ αυτό το επίπεδο. Μ΄ αυτή τη λογική προτείναμε αυτή την 
αναπροσαρμογή και περιμένουμε μ΄ ένα συνολικό νοικοκύρεμα της επιχείρησης να 
δούμε τα επόμενα χρόνια καλύτερες μέρες ώστε να μπορέσουμε να 
πραγματοποιήσουμε το πρόγραμμά μας, να κάνουμε έργα για να προσφέρουμε 
καλύτερες υπηρεσίες και καλύτερα δίκτυα υποδομών σε όλους τους πολίτες της 
Βέροιας, μέσα στην πόλη αλλά και στα δημοτικά διαμερίσματα. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: 1)έγινε κοστολόγηση; 2)πόσα θα είναι τα έσοδα που θα 

προέλθουν απ΄ αυτή την αναπροσαρμογή, πόσα για τα τέλη ύδρευσης και πόσα για τα 
τέλη αποχέτευσης; 

Γουναράς: Θα ήθελα το ίδιο ακριβώς να ρωτήσω και να διευκρινιστεί αν θ΄ 
αυξηθεί το πάγιο γιατί αλλιώς έχουμε μία αντίφαση. Από τη μια μεριά ζητάτε να 
συγκεντρώσετε χρήματα και από την άλλη συμβουλεύετε να μη δαπανούν νερό. 
Οπότε πώς θα τα συμπληρώσετε; 

Τσιάρας: Τα έσοδα που προσδοκούμε έχουν να κάνουν με την πρόβλεψη που 
καθορίζεται από τον μέσο όρο των καταναλώσεων που είχαν τα προηγούμενα χρόνια, 
δηλ. αν έχουμε κάποιες καταναλώσεις που θα είναι αντίστοιχες των προηγούμενων 
ετών τότε έχουμε μία προσδοκώμενη αύξηση των εσόδων μας κατά περίπου 17 έως 
19%. Αυτό προέκυψε από τις μελέτες των προηγούμενων ετών. Κάναμε μία 15ετή 
εκτίμηση όλων των καταναλώσεων από τα στοιχεία που είχε η υπηρεσία και με μία 
αναγωγή κάναμε αυτόν τον υπολογισμό. Θα κάνουμε μία προσπάθεια να 
ενημερώσουμε τον κόσμο για να καταφέρουμε μία οικονομία στο νερό. Εγώ 
πραγματικά θα ήθελα να μειωθούν οι μεγάλες υπερκαταναλώσεις και η υπηρεσία ας 
μη λάβει αυτό το ποσό που προσδοκά αλλά κάποιο μικρότερο. Από τα στοιχεία της 
υπηρεσίας προκύπτει πως, ακόμη και τις χρονιές που είχαμε μεγάλες αυξήσεις, 
δυστυχώς η κατανάλωση στα νοικοκυριά δεν μειώθηκε καθόλου. Οσον αφορά αν θ΄ 



αυξηθεί το πάγιο, στο μικρό τιμολόγιο που αφορά τις κατοικίες, το πάγιο αυξάνεται 
από 19 σε 20 ευρώ, δηλ. μία αύξηση της τάξης των 5%. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Πρόχειρα, βεβιασμένα, αναιτιολόγητα, χωρίς τεκμηρίωση 

αλλά και με άδικη φιλοσοφία που τελικά θα είναι και άδικη επιβολή στους 
περισσότερους συμπολίτες μας, εισηγείται σήμερα η δημοτική επιχείρηση ΔΕΥΑΒ 
την αναπροσαρμογή των τελών ύδρευσης και αποχέτευσης, χωρίς να εισηγείται 
αντίστοιχα και αναπροσαρμογή σε όλο το τιμολόγιο της ΔΕΥΑΒ, όσον αφορά τις 
συνδέσεις κ.λ.π. Είναι εύκολο να δίνεις συνεντεύξεις και μάλιστα πριν έρθει το θέμα 
στο δημοτικό συμβούλιο για να αιτιολογήσεις τα αναιτιολόγητα. Είναι εύκολο να λες 
πως, επειδή βρήκαμε χρέη, επιβάλουμε αυτά τα τέλη χωρίς να μπορέσεις να το 
αποδείξεις και αυτό το λέω επειδή δεν πήρα απάντηση στην ερώτηση για το τι 
υπολογίζετε να εισπράξετε από την αναπροσαρμογή των τελών. Επρεπε να πείτε 
πόσα υπολογίζετε να εισπράξετε από την ύδρευση και πόσα από την αποχέτευση και 
δεν θα έλεγε κανείς τίποτα αν πέφτατε και λίγο έξω. Αυτό δείχνει το πρόχειρο της 
αντιμετώπισης του θέματος. Κι εμείς βρήκαμε χρέη από την προηγούμενη διοίκηση 
αλλά δεν κάναμε καμία αναπροσαρμογή 5 χρόνια λαϊκίζοντας. Κι εμείς αφήσαμε 
χρέη φτιάχνοντας έργο μετρήσιμο, που αποδεικνύεται αλλά δεν κάναμε 
αναπροσαρμογή. Διαβάζοντας τα πρακτικά που είναι αναλυτικότατα και μπράβο στην 
υπηρεσία που τα έγραψε και θα φροντίσω να δοθούν στον Τύπο για να δει με ποια 
προχειρότητα συζήτησαν οι συνάδελφοι και λοιπά μέλη του Δ.Σ. της ΔΕΥΑΒ την 
αναπροσαρμογή των τελών. Ακόμη πιο λυπηρό είναι το γεγονός ότι βλέπω στα 
πρακτικά να μιλάει κάποιος συνάδελφος και να λέει «να τους πάτε στον εισαγγελέα 
αν σας άφησαν χρέη. Αυτόν που δημιούργησε το χρέος πηγαίνετέ τον στον 
εισαγγελέα. Γιατί να πληρώνω εγώ;». Ακούστε εκφράσεις διοικητικού συμβουλίου: 
«ναι ρε φίλε κι εγώ στη Ραχιά πάω μόνο για παραθέριση - αν πας να του πεις δώσε 50 
ευρώ θα πει καλά ρε φίλε πλάκα μου κάνεις;». Και ο Πρόεδρος: «θα το κάνω, θα σας 
πω πώς δημιουργήθηκαν κ.λ.π. μόνιμοι και ημιμόνιμοι κάτοικοι….». Αυτά είναι τα 
πιο ευτράπελα που μπόρεσα και διάβασα. Θα τα δώσω τα πρακτικά στον Τύπο για να 
τα δημοσιεύσουν αν και δεν θα το κάνουν αφού σας προστατεύουν οι περισσότεροι. 
Κύριοι συνάδελφοι εισηγείσθε αναπροσαρμογή των τελών από 1,5 έως 21%. 
Αιτιολόγησα το πρόχειρο και βεβιασμένο της εισήγησης και τώρα θα αιτιολογήσω 
και το άδικο. Πάγια θέση της δικής μας παράταξης, και από τότε που ήμασταν στην 
αντιπολίτευση και στη συμπολίτευση και τώρα πάλι στην αντιπολίτευση, ήταν πως 
πρέπει να γίνεται αναπροσαρμογή των τελών στο ύψος του ετήσιου πληθωρισμού. 
Εισηγείσθε λοιπόν για το μικρό τιμολόγιο, στο πάγιο 6% αύξηση, 18% αύξηση στην 
υπερκατανάλωση, 1,5% στο μεγάλο τιμολόγιο δηλ. καταστήματα κ.λ.π., 5% στα 
καταστήματα που κάνουν και υπερκατανάλωση και άρα δεν δικαιολογείται το θέμα 
της ανομβρίας και λειψυδρίας που θα υπάρχει φέτος και εισηγείσθε και στα χωριά 
21%, δηλ. από 32,95 στα 40 ευρώ. Δεν χρειάζεται να πω τίποτα παραπάνω ούτε να 
αιτιολογήσω το χρέος που άφησε η δημοτική επιχείρηση. Επειδή πολύς λόγος γίνεται 
στον Δήμο μας για υπέρογκα χρέη που σας άφησε η προηγούμενη διοίκηση, θα 
ακούσουμε την κα Δήμαρχο πρώτα να τοποθετηθεί συνολικά, γιατί στην παράδοση 
και παραλαβή είχε πει ότι κάνει μόνο πολιτική παραλαβή και την άλλη παραλαβή θα 
την κάνει όταν κρίνει αυτή όπως δηλ. είχα κάνει κι εγώ με την προηγούμενη διοίκηση 
και τον Μάρτιο βγήκα και είπα τι παρέλαβα. Φαντάζομαι ότι και η κα Δήμαρχος θα 
βγει να πει για τα χρέη κ.λ.π. Να αναφέρω το Μαρούσι που είχε 280 εκατ. χρέος. Θα 
μου πείτε αν πρέπει να έχουμε αυτούς σαν πρότυπα. Όχι βέβαια αλλά εγώ λέω τι 
έκαναν αυτοί. Εκαναν σπατάλη; Προφανώς θα έκαναν έργο γιατί αν έκαναν κακή 
διαχείριση θα τους πήγαιναν μέσα. 



Παυλίδης: Ειπώθηκε πως η ΔΕΥΑΒ, που είναι μία επιχείρηση του Δήμου, θα 
έπρεπε να είναι ένας ζωντανός οργανισμός αλλά δυστυχώς παραδόθηκε σαν μία 
επιχείρηση σε χειμερία νάρκη. Ξέρετε πολύ καλά ότι ήμασταν ενώπιον κατάσχεσης 
από το ΙΚΑ κι αυτό γιατί από τον Σεπτέμβριο και μετά δεν είχε πληρωθεί καμία 
δόση, δεν είχατε προβεί σε καμία ενέργεια ρύθμισης ενώ υπήρχε η δυνατότητα. Θα 
μπορούσε η ΔΕΥΑΒ να έχει οργανωθεί καλύτερα, να έχουν γίνει προσπάθειες προς 
μία σωστή κατεύθυνση αλλά αντίθετα, απ΄ αυτά που βρήκαμε, καταλειφθήκαμε από 
μία καθαρή σκέψη δηλ. να οργανώσουμε πρώτα απ΄ όλα αυτή την επιχείρηση. Γι’ 
αυτό δεν προβήκαμε σε καμία απόφαση περί λήψης δανείου και συνομιλήσαμε στο 
διοικητικό συμβούλιο πολύ πιο δημοκρατικά και με πιο ήρεμους τόνους, χωρίς 
σχολιασμούς και μομφές ο ένας για τον άλλον. Η λογική της αύξησης που τελικά 
επικράτησε ήταν αυτή που είναι σύγχρονη και συμβαδίζει με τη σημερινή εποχή. 
Ξέρουμε όλοι τα προβλήματα της ανομβρίας, της αύξησης της θερμοκρασίας, το πώς 
θα σπανίσει το νερό σε λίγο καιρό και πρέπει να λάβουμε κάποια μέτρα που 
προφανώς θα είναι γι’ αυτούς που καταναλώνουν περισσότερο νερό. Η λογική πως 
όποιος καταναλώνει πρέπει να πληρώνει και κάτι περισσότερο, κυριάρχησε σ΄ αυτό 
το διοικητικό συμβούλιο. Η στοιχειώδης αύξηση ενός παγίου έπειτα από τόσα χρόνια 
έχει την έννοια της στρογγυλοποίησης στα 20 ευρώ και νομίζω δεν αξίζει να 
συζητάμε για κάτι που από 19 ευρώ πήγε στα 20 και που προφανώς θα επανεκτιμηθεί 
μέσα στα πλαίσια της οργάνωσης της ΔΕΥΑΒ. Αυτό όμως που δημιούργησε και 
δημιουργεί μία ανισότητα στους κατοίκους των δημοτικών μας διαμερισμάτων και 
της πόλης μας και το οποίο συναντήσαμε, ήταν ότι 3 χωριά όπως η Μέση, το 
Λαζοχώρι και το Ταγαροχώρι, πληρώνουν όσο πληρώνουν οι πολίτες αυτής της 
πόλης το νερό ενώ οι κάτοικοι κάποιων άλλων χωριών πληρώνουν τα 32 ευρώ. Γι’ 
αυτό κι εκεί έγινε μία μεγαλύτερη αύξηση, της τάξης του 6%, γιατί υπάρχει πρόθεση, 
όπως δήλωσε και ο Πρόεδρος στη συνέντευξη Τύπου, να μπουν τα υδρόμετρα για να 
ξέρουμε ποιος πολίτης καταναλώνει και πόσο και φυσικά θ΄ ανοίξει ένας καινούργιος 
διάλογος γιατί αυτοί οι κάτοικοι των χωριών μπορούν να χρησιμοποιούν το νερό και 
για άλλες ανάγκες όπως αγροτικές κ.λ.π. Αυτό που συναντήσαμε, όπως είπαμε, ήταν 
το χρέος το οποίο έγινε γιατί τα τελευταία χρόνια υπήρχε μία αύξηση της 
μισθοδοσίας κατά 73%. Αν αυτό λέει κάτι για την κατάσταση της ΔΕΥΑΒ τότε πολύ 
ευχαρίστως να το αναλύσουμε. Το 2003 οι προσλήψεις ήταν 19 άτομα ενώ το 2006 
ήταν 46 άτομα και δεν θέλουμε να το συνδέσουμε με την προεκλογική περίοδο. 
Σημασία έχει ότι αυτή η συμπεριφορά άφησε στο τέλος τα υπολείμματά της κι αυτή 
την κατάσταση στη ΔΕΥΑΒ. Να πούμε ακόμη ότι συναντήσαμε μία αύξηση των 
εξόδων κατά 59% δηλ. ενώ τα έσοδα τα τελευταία χρόνια παρέμειναν στα ίδια 
επίπεδα, η αύξηση των εξόδων ξεπέρασε το μισό που θα μπορούσε να υπάρξει. 
Αντιλαμβάνεστε πού όδευε αυτή η επιχείρηση. Να αναφέρω ότι το 2002 η ΔΕΥΑΒ 
χρωστούσε ένα πολύ μικρότερο ποσό κι αναρωτιέμαι γιατί τόσα χρόνια δεν έγινε μία 
προσπάθεια οργάνωσης αυτής της επιχείρησης. Αυτός ο προβληματισμός μπήκε στο 
διοικητικό συμβούλιο κι αποφασίσαμε να οδεύσουμε με μέτρο στην επόμενη 
τετραετία. 

Δελαβερίδης: Να ξέρετε κε Πρόεδρε ότι από τον κανονισμό απαγορεύονται οι 
τοποθετήσεις των συναδέλφων που είναι στο προεδρείο. Αν θέλουν να τοποθετηθούν, 
θα έρθουν εδώ κάτω. 

Πρόεδρος: Δεν προβλέπεται. 
Δελαβερίδης: Προβλέπεται κε Πρόεδρε κι αν το διαβάσετε θα με δικαιώσετε. 
Παυλίδης: Διαδικαστικά. Για τον γραμματέα δεν προβλέπεται και να μας πει ο 

κ. Δελαβερίδης πού είναι γραμμένο. 



Δελαβερίδης: Όχι για τον γραμματέα αλλά ούτε για τον πρόεδρο δεν 
προβλέπεται, αλλά θα επανέλθω άλλη φορά σ΄ αυτό το θέμα. Το θέμα μας είναι η 
έγκριση ή μη απόφασης της ΔΕΥΑΒ για αναπροσαρμογή τελών ύδρευσης και 
αποχέτευσης. Διάβασα προσεκτικά όλα τα πρακτικά του διοικητικού συμβουλίου, την 
εισήγηση της υπηρεσίας, την πρόταση του Προέδρου, που συμπίπτει να είναι της 
υπηρεσίας. Το Διοικητικό Συμβούλιο έκανε και κάποιες άλλες προτάσεις που δεν 
ψηφίστηκαν ομόφωνα. ΄Εχω εδώ μπροστά τους 5 ισολογισμούς παρελθόντων ετών 
2002, 2003, 2004, 2005 και 2006 και θα διαπιστώσει κανείς ότι το 2002 και το 2003, 
τον πρώτο χρόνο της διοίκησής σας στη δημοτική επιχείρηση, ο ισολογισμός ήταν 
ισοσκελισμένος ενώ από εκεί και πέρα τα έξοδα είναι παραπάνω από τα έσοδα και γι’ 
αυτό, όταν ήμασταν εμείς στην αντιπολίτευση, έλεγα γιατί δεν δημοσιοποιείτε τον 
ισολογισμό, αν έχετε ελλείμματα, και δεν μου απαντούσατε. Διαβάζοντας γενικότερα 
την πρόταση της υπηρεσίας και του προέδρου, διαπιστώνω δύο πράγματα: 1)η 
αναπροσαρμογή πρέπει να γίνει για να κάνουμε οικονομία στο νερό και 2)να 
εισπράξει η επιχείρηση χρήματα για να πληρώσει το χρέος. Εγώ θα σταθώ και στα 
δύο αυτά σημεία και θα σας πω το εξής. Σε ό,τι αφορά την οικονομία του νερού, όσο 
κι αν αναπροσαρμόσουμε την τιμή, να ξέρετε ότι οι ποσότητες νερού που θα ξοδέψει 
το κάθε νοικοκυριό θα είναι οι ίδιες. Δεν θα κάνουμε οικονομία. Ποιος έκανε 
οικονομία από την αύξηση της βενζίνης; Μήπως σταματήσαμε τα ταξίδια, 
σταματήσαμε να κάνουμε το κέφι μας; Θα κάνουμε το κέφι μας και με το νερό. 
Εξάλλου πρέπει να ξέρετε ότι είμαστε σε μία περιοχή, τουλάχιστον για την πρώην 
ΔΕΥΑ και όχι για τα δημοτικά διαμερίσματα, όπου ενδεχομένως να υπάρχει κάποιο 
πρόβλημα στην πορεία. Σήμερα για την ΔΕΥΑ έχουμε εξασφαλίσει, έχουμε 
δεσμεύσει από την περιφέρεια αν θέλετε, μεγάλη ποσότητα νερού από τις πηγές του 
στρατοπέδου των Γεωργιανών, που αυτή τη στιγμή το αφήνουμε έτσι και τρέχει στο 
ποτάμι. Δεν το εκμεταλλευόμαστε γιατί δεν έχουμε πρόβλημα, αν όμως υπάρχει, 
παίρνουμε αυτό το νερό που έχουμε δεσμεύσει από το 1998. Σε ότι αφορά το χρέος, 
ακούσαμε, διαβάσαμε όμως δεν ξέραμε, πόσο είναι το χρέος και σήμερα με την 
ερώτηση του κ. Σκουμπόπουλου μάθαμε ότι είναι περίπου 1.200.000 ευρώ. Να πούμε 
ότι αυτό το χρέος προήλθε από τις αυξήσεις της μισθοδοσίας, από τα χρέη των 
δημοτών, την κακοδιαχείριση και άλλα πολλά πράγματα και να δούμε πώς μπορούμε 
να συμμαζέψουμε χωρίς να κάνουμε αυξήσεις και να είμαστε εντάξει απέναντι και 
στους δημότες μας και στον εαυτό μας. Οι αυξήσεις μισθοδοσίας έγιναν γύρω στο 
73%. Ξέρετε ότι πληρώνουμε τεχνικό σύμβουλο 1.500 ευρώ; Κάνουμε αλόγιστα 
έξοδα κι εκτός του τεχνικού προγράμματος κάτι που φάνηκε και από τον ισολογισμό 
του 2005, που ήταν προεκλογικός χρόνος. Σίγουρα υπάρχει ρευστότητα αυτή τη 
στιγμή, ενδεχομένως δεν μπορούμε να πληρώσουμε, όμως γνωρίζετε ότι έχουμε να 
παίρνουμε λεφτά από τους δημότες γύρω στο 1.200.000 ευρώ; Να λοιπόν η εξόφληση 
του χρέους. Γιατί λοιπόν να μην πάμε προς εκείνη την κατεύθυνση και στο πρώτο 
διοικητικό συμβούλιο και στο πρώτο θέμα να λέμε αύξηση των τελών; Χωρίς να 
δικαιολογήσουμε τι θα πάρουμε απ΄ αυτή την αύξηση. Μπορεί π.χ. να παίρνουμε 
500.000 ευρώ κι έχουμε 1.200.000 ευρώ. Πώς θ΄ ανταπεξέλθουμε στα υπόλοιπα; Θα 
κάνουμε δάνειο; Γνωρίζετε ότι στα 4 χρόνια που πέρασαν έπαιρναν επιδόματα και 
πριμ παραγωγικότητας περίπου 100 εκατ. δηλ. 300.000 ευρώ; Να λοιπόν πώς 
φεύγουν τα ευρώ και μετά έχουμε πρόβλημα. Υπάρχει ένα υπεράριθμο προσωπικό. 
Το 2002 είχαμε 47 υπαλλήλους και πήγαμε στους 75. Ξέρετε τι σημαίνει σε μία 
επιχείρηση να έχει υπεράριθμο προσωπικό; Και μόνο απ΄ αυτό είσαι μέσα. Όταν τα 
λειτουργικά έξοδα υπερβαίνουν το 40% η επιχείρηση αποδεδειγμένα πηγαίνει προς 
τον κατήφορο. Δεν εφαρμόζονται οι κανονισμοί ύδρευσης και αποχέτευσης. Όταν 
λοιπόν δίνουμε νερό και στα χωράφια και οπουδήποτε, δεν μπορούμε από εκεί και 



πέρα να κάνουμε αστυνόμευση. Είπαμε λοιπόν ότι το διοικητικό συμβούλιο πρέπει να 
ρίξει το βάρος στα χρέη των δημοτών και να μη δώσει άτοκα δάνεια στους 
υπαλλήλους. Αν θέλουν, οι τράπεζες είναι εδώ και ό,τι κάνουμε όλοι μας, ας κάνουν 
κι αυτοί. Αν, σαν διοικητικό συμβούλιο, θέλουμε να κάνουμε οικονομίες, τότε να 
δούμε τα επιδόματα των υπαλλήλων. Παίρνουν επίδομα ετοιμότητας και επιφυλακής 
ταυτόχρονα. Τι θα πει ετοιμότητα και τι θα πει επιφυλακή, αφού είναι ένα και το 
αυτό;. Και δεν παίρνειαυτά τα επιδόματα ένα άτομο αλλά πολλοί και έπρεπε να 
κοπούν από την αρχή. Ξέρετε πόσες υπερωρίες παίρνουν και δεν τις υπογράφει ο 
προϊστάμενος, όπως πρέπει, αλλά ο διευθυντής;  Προχθές χρειάσθηκε να παρθεί μία 
αντλία. Γιατί να μην πάρουν προσφορές από καταστήματα; 3.000 ευρώ μία αντλία σε 
συγκεκριμένο μαγαζί. Αν δεν πάρεις προσφορές δεν θα κερδίσεις. Είναι πολλά και 
δεν μπορώ ν΄ αναφερθώ σε όλα. Και στη βενζίνη για το αυτοκίνητο των υπαλλήλων 
πάει κι εκεί πάρα πολύ. 

Μηλιόπουλος: Καταρχήν να ξεκαθαρίσω ότι ποτέ δεν θα ψήφιζα κάτι για το 
οποίο θα κινδύνευα να θεωρηθώ ότι είμαι ασυνεπής πρώτα προς τον εαυτό μου, μετά 
προς το Σώμα και φυσικά προς τους πολίτες. Το λέω αυτό γιατί τα προηγούμενα 
χρόνια δεν ψήφισα καμία αύξηση εκτός βέβαια αν υπήρχαν ανάγκες και 
συγκεκριμένοι λόγοι που θα την επέβαλαν. Δυστυχώς όμως, από την πρώτη μέρα που 
πήγαμε σαν διοικητικό συμβούλιο στη ΔΕΥΑΒ, το μόνο που ακούγαμε ήταν χρέη. 
Ετσι, όταν κάποια στιγμή ζητήσαμε να ενημερωθούμε από την υπηρεσία από πού 
δημιουργήθηκαν, αυτή μας έδωσε ορισμένα στοιχεία εκτός του ότι μας έλεγαν για 
άσκοπες διαχειρίσεις βλαβών, σπατάλες στις προμήθειες, υπερωριακή απασχόληση, 
πράγματα δηλ. που και οι προλογήσαντες ανέπτυξαν. Θα ήθελα να παραθέσω 
ορισμένα στοιχεία. Στους ισολογισμούς που αναφέρθηκε ο προηγούμενος 
συνάδελφος, πράγματι υπήρξε μία αύξηση της μισθοδοσίας 73%, κάτι που δεν έχει να 
κάνει μόνο με την αύξηση των μισθών αλλά κυρίως με την αύξηση του προσωπικού 
και ειδικά χρονιές που θεωρούνται λίγο πονηρές, ίσως προεκλογικές, όπως 
αναφέρθηκε από άλλον συνάδελφο. Το 2003 προσλήφθηκαν 19 άτομα, το 2004 
έγιναν 37 προσλήψεις, το 2005 έγιναν 38 προσλήψεις και το 2006 έγιναν 49 
προσλήψεις. Το 2003 και το 2004 είχαμε προγράμματα επιδότησης νέων θέσεων από 
τον ΟΑΕΔ και προγράμματα θέσεων ατόμων με ειδικές ανάγκες με κόστος 
επιβάρυνσης 956.477,78 ευρώ με επιχορήγηση 212.682 ευρώ και καθαρή επιβάρυνση 
για την επιχείρηση 743.785,12 ευρώ. Είναι στοιχεία που δεν γίνεται να μην 
αναφερθούν και τα οποία πράγματι μας έκαναν να αναρωτηθούμε για το τι έπρεπε να 
κάνουμε. Να πάρουμε δάνειο ή να σκεφτούμε κάτι διαφορετικό; Ετσι αποφασίσαμε 
να βάλουμε αυτή την αύξηση που δεν επιβαρύνει το 65% του κόσμου και είναι 
σημαντικό αυτό και την περίοδο ξηρασίας που έρχεται έτσι ώστε να δώσουμε ένα 
μήνυμα για σωστή διαχείριση του νερού. 

Γουναράς: Ηθελα να σας θυμίσω, πως εκτός απ΄ αυτά που ανέφερε ο κ. 
Δελαβερίδης, την κακοδιαχείριση δηλ. που έφερε το χρέος, ακουγόταν κατά κόρον 
εδώ τόσα χρόνια πως η ΔΕΥΑΒ είχε ένα θείο δώρο, έπρεπε δηλ. να δίνει περίπου 
900.000 δρχ. δόση κι έκανε μία ρύθμιση και δίνει 150.000 ή 200.000. Εχει διαρκώς 
τα τελευταία χρόνια ένα κέρδος. Κάπου σαν επιχείρηση είχε ένα ισοζύγιο, έπαιρνε 
τόσα κι έδινε τόσα. Τώρα λοιπόν που έχει αυτό το θείο δώρο γιατί δεν το 
εκμεταλλεύεστε εσείς; Λέτε ότι δεν το εκμεταλλεύτηκαν οι προηγούμενοι, είναι ώρα 
λοιπόν να το κάνετε εσείς. Όπως επίσης να ξεκαθαρίσετε κι όλες αυτές τις 
στρεβλώσεις που έχει η υπηρεσία και να μην καταφεύγουμε στην εύκολη λύση, ότι 
δηλ. τόσα μας λείπουν και κάνουμε αύξηση των εισφορών από τους πολίτες. Αν ήταν 
έτσι δεν χρειαζόταν να βάλουμε διοικητικό συμβούλιο στη ΔΕΥΑΒ αλλά 
μπορούσαμε να βάλουμε τον θυρωρό ώστε να πει πόσα μας λείπουν, να βάλουμε 



αυτές τις εισφορές και ισοφαρίσαμε. Το διοικητικό συμβούλιο έχει αυτή την έννοια, 
την εξορθολογήσει την επιχείρηση και να μην βαρύνει τους πολίτες για πράγματα που 
δεν ευθύνονται. 

Τσιάρας: Οσον αφορά τον τρόπο που συγκροτήθηκε το τιμολόγιο, δεν ήταν 
μόνο μία αποσπασματική κίνηση και ξεκάθαρη που αφορούσε μόνο αυτό το πράγμα. 
Βάλαμε κάποιους στόχους που είναι σφαιρικοί κι αφορούν όλη τη λειτουργία της 
επιχείρησης. Όλα αυτά που σκεφτήκαμε είναι αυτά που θα δρομολογήσουμε το 
επόμενο διάστημα. Το ότι η αναπροσαρμογή ήταν πρώτο θέμα στο πρώτο συμβούλιο 
που κάναμε ήταν επειδή έπρεπε να γίνει ο προϋπολογισμός και να ληφθεί υπόψη η 
κατάσταση που παραλάβαμε. Υπήρχε λοιπόν μία αλληλουχία που είναι 
αναπροσαρμογές - προϋπολογισμός - τεχνικό πρόγραμμα προκειμένου όλα αυτά να 
κάνουν την επιχείρηση να λειτουργήσει. Η επιχείρηση θα κάνει μία προσπάθεια προς 
όλες τις κατευθύνσεις που θ΄ αφορούν όλων των ειδών τα έξοδα, όλων των ειδών τις 
σπατάλες και όλων των ειδών τις στρεβλώσεις που έχουν δημιουργηθεί και 
δεσμεύομαι ενώπιόν σας ότι στο μέλλον θα επιστρέψω στο θέμα για να σας αποδείξω 
ότι η προσπάθεια αυτή ήταν πάρα πολύ καλύτερη και συγκροτημένη απ΄ ότι την 
κρίνατε. Οσον αφορά πώς θα γίνουν οι αυξήσεις, επειδή αυτές είναι ποσοστά, έχουν 
να κάνουν με τον ρυθμό αύξησης. Από τη στιγμή που υπάρχει ένα χρέος 1.200.000 
ευρώ, θα μπορούσαμε να κάνουμε μία αύξηση 30% σε όλα και σ΄ ένα χρόνο θα είχαν 
κλείσει όλα αλλά δυστυχώς δεν είναι τόσο απλό το πράγμα. Βέβαια κάναμε και 
κάποιες προσπάθειες που είναι μικρές αλλά θ΄ αποδώσουν στο μέλλον αποτελέσματα. 
Ένα θέμα που μ΄ αφορά και είναι προσωπικό, είναι ότι η αποζημίωση του προέδρου 
δεν θα εισπραχθεί φέτος καθόλου παρόλο που, όπως ξέρετε, η δραστηριότητά μου, 
μου επιτρέπει να την εισπράξω κανονικά. Αποφάσισα όμως στα πλαίσια όλων αυτών 
που κάνουμε συγχρόνως με την αναπροσαρμογή, να μη τη λάβω, ανταποκρινόμενος 
πλήρως στο κάλεσμα της Δημάρχου για οικονομία σε όλα τα επίπεδα. 

Δήμαρχος: Πολύς λόγος είχε γίνει στο παρελθόν εδώ για τους δημοσίους 
υπαλλήλους που δεν δέχτηκαν να πάρουν χρήματα από τον Δήμο και κρατούν τους 
μισθούς τους, δεν ακούστηκε εδώ σήμερα ότι ο πρόεδρος της ΔΕΥΑΒ έκανε δήλωση 
ότι δεν θα πληρώνεται και ξέρουμε πολύ καλά πόσα χρήματα έβγαζαν οι 
προηγούμενοι πρόεδροι εδώ και χρόνια από τη ΔΕΥΑΒ. Αυτά τα περί εισαγγελέα τα 
λέει ο κόσμος και όχι κάποιος δημοτικός σύμβουλος. Θέλω να ρωτήσω κάτι και 
παρακαλώ να έχω μία απάντηση. Ο κ. Σκουμπόπουλος εθήτευσε για 4 χρόνια. Εάν 
έμπαινε σ΄ αυτό το τοπίο κι εάν η ΔΕΥΑΒ είχε 1.250.000 ευρώ βεβαιωμένο χρέος θα 
ήθελα ν΄ ακούσω μία σαφέστατη πρόταση, και όχι κριτική, για το πώς θ΄ 
αντιμετώπιζε αυτή την κατάσταση. Με δάνειο, με αυξήσεις, με στασιμότητα, με 
προσλήψεις; 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Η κα Δήμαρχος δεν ήταν εδώ όταν μιλούσα στην 

πρωτομιλία και δεν άκουσε όλη την τοποθέτηση, δεν θα την επαναλάβω γιατί δεν θα 
μου δώσετε χρόνο. Θα διαβάσει αύριο τα πρακτικά και θα πάρει τις απαντήσεις που 
θέλει. Κι εμείς παραλάβαμε χρέος και είπα πόσο, αν θυμάμαι καλά. Και ο Δήμος είχε 
πληρώσει τότε την πρώτη δόση του δανείου που δεν είχε η ΔΕΥΑΒ να την πληρώσει 
και ήταν 70.000 ευρώ, μας τα παρακράτησε το Ταμείο Παρακαταθηκών και μας τα 
επέστρεψε μετά από καιρό, όταν ρυθμίσαμε όλα τα δάνεια των προηγουμένων ετών 
σε μία μεγαλύτερη διάρκεια και ήταν ευνοϊκή τότε η ρύθμιση. Κανένα ΙΚΑ δεν ήταν 
προ των κατασχέσεων κε Παυλίδη γιατί το ΙΚΑ για να κάνει κατάσχεση πρέπει να 
βγάλει δικαστική απόφαση, κάτι που δεν είχε γίνει. Όταν θα τοποθετείστε ας είστε 
πιο διαβασμένοι. Τα δικαιολόγησε όλα ο κ. Δελαβερίδης και δεν χρειάζεται να πω 
τίποτα εγώ. Πέντε χρόνια δεν κάναμε καμία αναπροσαρμογή κι ας είχαμε θέση και 



στην αντιπολίτευση και στη συμπολίτευση και τώρα, ότι πρέπει να γίνονται αυξήσεις 
σε όλα τα τέλη, σε όλα τα δικαιώματα, σε όλους τους δημοτικούς φόρους στο ύψος 
του πληθωρισμού. Διαφορετικά θα συσσωρευτούν χρέη είτε στην επιχείρηση, είτε 
στον Δήμο. Μόνο την αύξηση της μισθοδοσίας που δίνεται στους εργαζόμενους, αν 
αυτό μπορείς να το καλύψεις ορίστε το χρέος. Επιτρέψτε μου να πω ότι είμαι 
περισσότερο «έμπειρος» και από τις προηγούμενες θητείες μου συνολικά στον Δήμο. 
Ξέρετε τι διαπίστωσα όλα αυτά τα χρόνια; Ότι αυτοί οι κύριοι των Αθηνών που 
χρωστάνε 300 εκατ., 500 εκατ. και δεν τους καίγεται κανέναν καρφί, εμάς τους 
επαρχιώτες μας βλέπουν πραγματικά σαν επαρχιώτες. Απ΄ αυτούς κανένας δεν 
πληρώνει το ΙΚΑ ενώ εμείς μόνο τους 2-3 τελευταίους μήνες δεν καταφέραμε να 
πληρώσουμε και στη ΔΕΥΑΒ και στον Δήμο. Αυτά τα εκατομμύρια έγιναν γιατί δεν 
πλήρωναν ποτέ το ΙΚΑ, ερχόταν μετά ο υπουργός, έκανε μία ρύθμιση όπως έκανε και 
τώρα και τα 300 χιλιάρικα που μπορεί να χρωστάει η ΔΕΥΑΒ στο ΙΚΑ θα τα 
πληρώσουμε σε 36 δόσεις, σε 3 χρόνια. Ποιος έχασε, η ΔΕΥΑΒ ή το ΙΚΑ; Αρα το 
χρέος του 1.200.000 ευρώ γίνεται 800.000 ευρώ αν οι οφειλές στο ΙΚΑ είναι 400.000 
ευρώ. Θα τις πάρουμε, περιμένω να ενημερωθείτε όλοι καλά, γιατί όλοι οι πρόεδροι 
δίνετε συνεντεύξεις και κάνετε και λάθη. Θα τ΄ απαντήσω όλα συνολικά και με 
στοιχεία αλλά όταν θα κρίνω εγώ. Δεν είναι πετυχημένος ο Δήμαρχος που δεν αφήνει 
χρέη αλλά αυτός που έκανε έργα ενώ εμείς ήμασταν τα κοροΐδα που πληρώναμε και 
ΙΚΑ και το ΦΠΑ και φοβόμασταν. Αυτοί είναι «μάγκες».  Και ξέρετε πόσα 
εισέπραττε στα Λιόσια μόνο από τα ανταποδοτικά τέλη της χρήσης όλων των 
σκουπιδιών που μαζευόταν εκεί; Πολλά εκατομμύρια. Αφησε όμως και πολλά 
εκατομμύρια χρέη. Εμείς πολύ λίγα αφήσαμε. 5 εκατομμύρια είναι χρέη σ΄ αυτή τη 
σύγχρονη κοινωνία που ζούμε, στον 21ο αιώνα, όταν η Τοπική Αυτοδιοίκηση δεν 
παίρνει όσα οι κυβερνήσεις της υποσχέθηκαν; Η τωρινή κυβέρνηση πιστεύω θα 
υλοποιήσει τις υποσχέσεις της, γιατί κατά 50% το έχει ήδη κάνει, κι έδωσε στην 
Τοπική Αυτοδιοίκηση τα παρακρατηθέντα ή τουλάχιστον δεν τα κρατάει, όπως τα 
κρατούσαν οι προηγούμενοι. Εσείς τι θα κάνετε; Θα κόψετε τα επιδόματα, τις 
υπερωρίες, την επιφυλακή; 100 εκατομμύρια λέτε ήταν μόνο η αύξηση της 
μισθοδοσίας. Τι να κάνουμε; Να μη δώσουμε αύξηση τη στιγμή που υπάρχει 
συγκεκριμένο μισθολόγιο; Να κόψουμε από τους εργαζόμενους; Να τα λέγαμε εμείς 
αυτά εντάξει αλλά εσείς είστε σοσιαλιστές και υπέρ της εργατικής τάξης. Να μη 
δώσουμε μισθούς στον κ. Δάσκαλο που δούλευε ο άνθρωπος και υπερωριακά κι 
έκανε τις μελέτες; Και κάναμε 6 μήνες και ξαναγυρίσαμε την πλατεία Ωρολογίου 
πίσω γιατί δεν πρόλαβε να κάνει τη μελέτη; Χρειαζόταν παραπάνω υπερωρίες και 
επιτέλους την έκανε τη μελέτη ύδρευσης. Αν νομίζετε ότι υπάρχουν υπεράριθμοι στη 
ΔΕΥΑΒ, απολύστε τους. Για εμάς δεν είναι υπεράριθμοι αλλά αν είναι για εσάς, τότε 
διώξτε τους. 

Δάσκαλος: Επί προσωπικού. Εγώ είμαι υπάλληλος στη ΔΕΥΑΒ από το 1993 
και κατασκεύασα όλο το κέντρο της πόλης με δίκτυα δίχως να πάρω υπερωρία. 
Δούλευα 14 ώρες την ημέρα και επί της θητείας σας κε Σκουμπόπουλε, στο έργο που 
κάναμε στην οδό Πιερίων και δουλεύαμε Σαββατοκύριακα, και είναι ζήτημα αν 
έγραψα 5 ώρες υπερωρία. Τι μελέτες που ζητούσατε τις έκανα Σαββατοκύριακα στο 
σπίτι μου για να τις δώσω έγκαιρα και το ωράριό μου στη δουλειά το τηρούσα 
ακριβώς. 

Παυλίδης: Η κατάσταση να είναι αυξημένο το διοικητικό προσωπικό κι αυτοί 
που είναι οι μαχητές, όπως οι υδραυλικοί και οι απλοί εργάτες να αποτελούν τον 
ελάχιστο δυνατό αριθμό, είναι δυσανάλογη και αντιλαμβάνεστε ότι μία υγιής 
επιχείρηση δεν μπορούσε ποτέ να δουλέψει έτσι. Το να έχουμε λοιπόν υπεράριθμο 
διοικητικό προσωπικό όταν θέλουμε χέρια για έργα στη ΔΕΥΑΒ, είναι μία 



κατάσταση που δεν άρμοζε. Ακούστηκε ότι έχει χρωστούμενα από τον κόσμο 
1.200.000 ευρώ αλλά δεν είναι έτσι. Τα χρωστούμενα είναι 880.000 ευρώ 
βεβαιωμένα κι αυτό γιατί υπήρχε ένα λάθος καθεστώς να πηγαίνουν οι αποδείξεις σε 
εγκαταλειμμένα ή γκρεμισμένα κτίρια ή σε μέρη που δεν υπάρχουν κάτοικοι και 
συνεχίζονταν να κόβονται τιμολόγια. Δεν θα πρέπει αυτά τα λεφτά να φαίνονται σαν 
βεβαιωθέντως εισπραχθέντα και βέβαια αυτό το θέμα το μελετάμε και θα το 
ξαναφέρουμε. Πρέπει να ξέρετε ότι αυτή η κατάσταση ζημίωσε την ΔΕΥΑΒ γιατί γι’ 
αυτά τα τιμολόγια πλήρωνε το ΦΠΑ. Ηδη λοιπόν άρχισαν οι επαφές του προέδρου μ΄ 
όλους αυτούς που χρωστάνε για να μπορέσει η επιχείρηση να πάρει ό,τι μπορεί. 
Επίσης δεν εφαρμοζόταν κι αυτό που έπρεπε να εφαρμόζεται ότι δηλ. μετά από 4 
μήνες πρέπει να σφραγίζεται ο μετρητής. Ο εξορθολογισμός των χρεών που 
ακούστηκε, θα γίνει. Δεν θα πατσίσουμε ή θα ρεφάρουμε με το πρώτο έτος, αλλιώς 
έπρεπε να κάνουμε δυσανάλογες αυξήσεις μ΄ αυτό που μπορεί να σηκώσει η τσέπη 
του κάθε ανθρώπου. Είναι δυνατόν να γίνει απόσβεση σ΄ ένα χρόνο; Πριν από χρόνια 
μία επιχείρηση που είχα αναλάβει χρωστούσε εκατομμύρια ευρώ στο ΙΚΑ και δεν 
μπορούσε να πάρει ασφαλιστική ενημερότητα. Γι’ αυτό μη βγάζετε μάγκες τους 
άλλους δημάρχους που χρωστάνε γιατί αυτό δεν είναι παράδειγμα. Πρέπει να ξέρετε 
ότι στη ΔΕΥΑΒ κάθε χρόνο έρχεται ένα ποσό 5% κρατικής επιχορήγησης, το οποίο 
δεν μπορούμε να εισπράξουμε αν δεν δώσουμε ασφαλιστική ενημερότητα. 
Ακούστηκε ότι έπρεπε ήδη να υπάρχει δικαστική απόφαση για κατάσχεση αλλά αν 
δεν δίνονται οι ασφαλιστικές εισφορές των εργαζομένων και μας ειδοποιεί το ΙΚΑ ότι 
θα προχωρήσει σε κατάσχεση, εμείς θα πρέπει να το περιμένουμε και μετά να 
δρομολογήσουμε κάτι; Για αυξήσεις προσωπικού δεν μίλησε κανείς, αφού ξέρουμε 
ότι αυτά προβλέπονται, είναι νόμιμα και οι εργαζόμενοι πληρώνονται αυτό που 
πρέπει. Εμείς μιλήσαμε για δυσανάλογες προσλήψεις προσωπικού και αναφέραμε ότι 
από 19 άτομα το 2003 έγιναν 46 το 2006. Δίπλα μας είναι και η ΔΕΥΑ Αλεξάνδρειας, 
η οποία μπήκε σε πρόγραμμα για να κάνει επέκταση του δικτύου ενώ εμείς ακόμη δεν 
κάναμε τίποτα. Το ίδιο συμβαίνει και με τον βιολογικό μας καθαρισμό και με τόσα 
άλλα. 

Σκουμπόπουλος: Ο Θησέας δεν είναι πρόγραμμα; 
Παυλίδης: Με ορίζοντα το 2009; Ποια θα είναι όμως τα χρέη μέχρι τότε; 
Δελαβερίδης: Είπατε κε Σκουμπόπουλε ότι η προηγούμενη διοίκηση άφησε 

και σε σας χρέος. Όταν ήμασταν αντιπολίτευση είχα πει πάρα πολλές φορές ότι δεν 
είχαμε εισπράξει το 3% - και όχι το 5% κε Παυλίδη - εξ οικοδομών γιατί δεν ήταν 
στον προϋπολογισμό των ετών 2001 και 2002, τουτέστιν 700.000 ευρώ και αυτά 
χρωστούσε η ΔΕΥΑΒ. Εκείνη τη στιγμή υπήρχε θέμα ρευστότητας. Πήγαμε στο 
υπουργείο Οικονομικών, τακτοποιήσαμε το θέμα και με το Ταμείο Παρακαταθηκών 
και Δανείων και στη συνέχεια, το 2003, Μάρτιο μήνα, ξοφλήσατε. Δεν κάνατε καλή 
διαχείριση και ξοφλήσατε τα χρέη της προηγούμενης διοίκησης αλλά απλά ήρθαν τα 
χρήματα, έγινε και ο διακανονισμός μέχρι το 2017 και τακτοποιηθήκατε. Λέει για 
880.000 ευρώ, δεν είμαι μέσα και δεν ξέρω, αλλά κι αυτά δεν είναι λίγα αφού είναι 
σχεδόν 300 εκατ. όταν εμείς, επί θητείας μας, είχαμε φτάσει μέχρι 60 εκατ. δρχ. Κάτω 
από 60 εκατ. είναι αλήθεια πως δεν μπόρεσα να το κατεβάσω γιατί είναι πάρα πολλοί 
που έχουν μέσα τα υδρόμετρα και δυστυχώς δεν μπορείς να κόψεις σε μία ολόκληρη 
πολυκατοικία το νερό αφού θα κόψεις κι εκείνων που πληρώνουν κανονικά. Αυτό 
όμως, για να το κάνει κάποιος έχει πολιτικό κόστος κι εσείς δεν θέλατε να έχετε 
πολιτικό κόστος, θέλατε να εκλεχθείτε ακόμη μία τετραετία γι’ αυτό και καταλήξατε 
εδώ που καταλήξατε. Το μικρό τιμολόγιο λοιπόν ήταν 18,97 ευρώ και η πρόταση 
ήταν για 19,02 ευρώ. Το μεγάλο τιμολόγιο ήταν 24,43 ευρώ κι έγινε 24,70 ευρώ, μία 
μικρή αύξηση δυσανάλογη με το μικρό τιμολόγιο. Μπήκε και το τέλος αποχέτευσης 



και πράγματι υπάρχουν πολλοί τρόποι για να υπολογίσει κανείς. Υπάρχει ένας τρόπος 
που χρησιμοποιούσαμε εμείς και οι περισσότερες ΔΕΥΑ, ένας άλλος τρόπος είναι να 
βάλουμε και τα τέλη αποχέτευσης ανάλογα με την κατανάλωση του νερού που κάνει 
κι άλλος τρόπος είναι να έχουμε 5 ευρώ πάγιο στην ύδρευση και 5 ευρώ στην 
αποχέτευση κι από εκεί και πέρα τι καταναλώνει ο καθένας. Όμως εδώ θα δούμε το 
εξής παράδειγμα. Ενας μικρός καταναλωτής μέχρι 22 κυβικά, αν καταναλώσει 28 
κυβικά θα έχει υπερκατανάλωση 6 κυβικά, αν βάλουμε τα τέλη για τον βιολογικό, 
την αποχέτευση κ.λ.π. βλέπουμε ότι βγαίνει στα 25,35. Αρα αυτός που καταναλώνει 
28 κυβικά, ο μεγάλος καταναλωτής, πληρώνει 24,70 ευρώ ενώ ο μικρός 
καταναλωτής, αν πάει από τα 22 στα 28 κυβικά κι έχει υπερκατανάλωση, θα 
πληρώσει 25,35 ευρώ. Αρα η αύξηση είναι δυσανάλογη. Αυξήθηκε το μικρό 
τιμολόγιο ενώ το μεγάλο τιμολόγιο το αφήσατε έτσι. Είπατε ότι στηριχθήκατε στη 
βιβλιογραφία κ.λ.π., που πράγματι έτσι λέει, όμως λέει επίσης πως ό,τι κατανάλωση 
κάνει στην ύδρευση, θα πληρώνει και το 80% για την αποχέτευση. Κι αν είναι ένα 
μοναχικό άτομο και καταναλώνει 10 κυβικά γιατί να πληρώνει 22; Επειδή διάβασα 
αναλυτικά τις τοποθετήσεις των διοικητικών συμβούλων, σε ό,τι αφορά τα δημοτικά 
διαμερίσματα, δεν έπρεπε καθόλου να τα μπερδέψουμε. Όταν πήραμε το 2000 την 
ΔΕΥΑ, δεν μπορούσαμε να κάνουμε καμία αναπροσαρμογή γιατί στα δημοτικά 
διαμερίσματα υπάρχει ένα ειδικό τιμολόγιο, υπάρχουν ιδιομορφίες σε κάθε δημοτικό 
διαμέρισμα. Καταρχάς όλα τα νερά είναι δικά τους απ΄ αυτά που είχαν όταν ήταν 
Κοινότητες, άλλες είχαν βιολογικό κ.λ.π. και όλα αυτά θα πρέπει να τα δει κανείς. 
Εμείς τότε είχαμε πάρει 5.000 υδρόμετρα για να μπορέσουμε να αντιμετωπίσουμε τη 
λειψυδρία τους δύο καλοκαιρινούς μήνες εκεί όπου υπάρχει πρόβλημα. Τέτοια 
προβλήματα είχαμε στο Σέλι, όπου υπάρχουν μεγάλες υψομετρικές διαφορές, στη 
Σάντα, στους Γεωργιανούς, στην Αγία Βαρβάρα και στα περισσότερα τοπικά 
διαμερίσματα. Το άσχημο είναι πως, αφού έγινε αυτή η διαλογική συζήτηση, λέει το 
μικρό τιμολόγιο 5,32, που πιστεύω βγαίνει αυθαίρετα γιατί εδώ έχει την ανάλυση και 
22 Χ 0,23 δεν μας κάνει 5,32 αλλά όπως ήταν η πρόταση της ΔΕΥΑ. Δέστε το κι 
αυτό κε Πρόεδρε γιατί αυτά εδώ είναι λάθη και πιστεύω δεν θα περάσουν και από την 
Περιφέρεια. 

Γουναράς: Εγώ θα επιμείνω ότι αφού η ΔΕΥΑΒ δίνει μικρή τοκοχρεωλυτική 
δόση στα δάνειά της και υπάρχει και η δεδομένη είσπραξη εξορθολογίζοντας την 
επιχείρηση και αντιμετωπίζοντας με τέχνη το χρέος, δηλ. με τμηματική απόδοση του 
χρέους, με βραχυπρόθεσμα δάνεια κ.λ.π., μπορείτε ν΄ αντιμετωπίσετε την κατάσταση 
και να μην καταφεύγουμε στην εύκολη λύση αυτών των αυξήσεων, που ήδη είναι 
υπερβολικές αφού 19 ευρώ για 22 κυβικά δεν είναι λίγα. Βάζουμε λοιπόν τις 
υπερκαταναλώσεις και θέλουμε ν΄ αυξήσουμε κι αυτό ακόμη το πάγιο. Εγώ δεν θα 
ψηφίσω αυτές τις αυξήσεις. 

Τσιάρας: Άκουσα με προσοχή τους συναδέλφους και λυπάμαι γιατί δεν 
διάβασαν καλά αυτά που εισηγηθήκαμε και δεν ρώτησαν την ώρα των ερωτήσεων 
για κάποια διευκρινιστικά πράγματα. Επειδή ο κ. Σκουμπόπουλος δεν κατάλαβε την 
εισήγηση, δεν μπορεί να λέει ότι είναι πρόχειρη και βεβιασμένη ή μη τεκμηριωμένη. 
Η εισήγηση προέκυψε από έρευνες 15 ετών των καταναλώσεων. Ποτέ άλλοτε 
πιστεύω δεν έγινε τέτοια δουλειά στη ΔΕΥΑΒ, όσον αφορά το τι προσδοκούμε από 
τις καταναλώσεις και βέβαια δεν μπορούμε να ξέρουμε τι ακριβώς θα εισπράξουμε. 
Όποτε γίνει κάποια αλλαγή σε ένα τιμολόγιο που είναι σε ποσοστό, δεν μπορεί να 
ξέρεις από την αρχή τι θα πάρεις. Ο κ. Σκουμπόπουλος ήξερε τι θα πάρει από κάθε 
αύξηση όταν έκανε κάποια αναπροσαρμογή; Μπορεί να ξέρει η ΔΕΗ την 
κατανάλωση των κιλοβατώρων όταν κάνει κάποια αύξηση στην κιλοβατώρα; 
Σύμφωνα με την οικονομική επιστήμη, κάνει μία εκτίμηση που αφορά το τι γινόταν  



πριν, τι γίνεται μετά και τι προσδοκούμε. Αλίμονο αν μπορούσα να σας υποσχεθώ ή 
να δεσμευτώ για μία συγκεκριμένη αύξηση στο ποσό και φυσικά είναι αδύνατον για 
τον απλούστατο λόγο πως αν γινόταν αυτό, θα έπρεπε να μπορέσω να μαντέψω τους 
λογαριασμούς όλων των καταναλωτών της Βέροιας. Επίσης κε Σκουμπόπουλε, ότι 
γίνεται σ΄ ένα διοικητικό συμβούλιο γράφεται στα πρακτικά μετά από 
απομαγνητοφώνηση και άρα ό,τι ειπώθηκε αυτό γράφτηκε, δεν μαγειρεύονται τα 
πρακτικά. Εσείς προηγουμένως είπατε πως αυτοί είναι μάγκες κι εμείς όχι. 
Φαντασθείτε πώς θα φανεί αυτό που είπατε εδώ στο δημοτικό συμβούλιο. Ηθελα να 
σας ενημερώσω πως αυτά που είπαν, αυτά ακριβώς θα κάνουμε. Αυτή τη στιγμή το 
θέμα ήταν η αναπροσαρμογή και δεν σας είπα ότι εμείς δεν θα εξορθολογίσουμε τις 
υπερωρίες, το προσωπικό, δεν θα αλλάξει ο τρόπος με τον οποίο διαχειριζόμαστε τις 
βλάβες, τον τρόπο με τον οποίο γίνονται οι προμήθειες και όλα αυτά. Ποιος σας είπε 
ότι δεν θα κάνουμε τίποτα απ΄ αυτά και πως το μοναδικό πράγμα που σκεφτήκαμε να 
κάνουμε ήταν μία αύξηση; Αν ο κ. Σκουμπόπουλος και η παράταξή του τηρούσε την 
υπόσχεση σταθερών ανά τον πληθωρισμό αυξήσεων, θα έπρεπε να είχε γίνει 
συνολικά μία αύξηση 23% την τελευταία 5ετία. Αυτό το 23% εμείς το κάναμε πολύ 
λιγότερο και μάλιστα, σ΄ αυτούς που καταναλώνουν λίγο, το κάναμε πάρα πολύ 
μικρότερο, για τον λόγο ότι δεν θέλαμε να επιβαρύνουμε τους μικρούς καταναλωτές. 
Ακόμη και η αύξηση από 19 σε 20 ευρώ ήταν μία απόφαση του διοικητικού 
συμβουλίου που προέκυψε από το τεράστιο άγχος που δημιούργησε η κατάσταση στη 
ΔΕΥΑΒ λόγω των χρεών. Και τα στοιχεία αυτά εσείς τα δώσατε κε Σκουμπόπουλε 
στην κα Ουσουλτζόγλου όταν παραδώσατε. Εγώ δεν τα πήρα από κάποιον με 
ραβασάκια, ούτε τα βρήκα στην τύχη. Τα ξέρω ακριβώς και μάλιστα από τα νούμερα 
που δώσατε εσείς. Το μόνο που μπορώ να υποσχεθώ είναι μετά από ένα χρόνο να 
κάνουμε μία συζήτηση για να σας πω πώς πήγαν αυτά τα μέτρα, πώς πήγαν οι 
εισπράξεις, να σας πω για τα τέλη επανασύνδεσης, που δεν εισπράξατε ποτέ, για το 
πόσες σφραγίσεις γίνονταν και πόσες γίνονται τώρα, για τα χρέη που δεν εισπράξατε 
γιατί ήταν δικοί σας άνθρωποι ή που τους κάνατε διαφόρων ειδών ρυθμίσεις απ΄ αυτή 
την φοβερή επιτροπή πολιτών και πόσα κάναμε εμείς. Δεσμεύομαι απέναντί σας πως 
μία μέρα και χωρίς να το ζητήσετε, θα πω με στοιχεία τι έγινε και τι κάναμε εμείς. 
Τώρα δεν θέλω να πω πράγματα που θα κάνουμε, αλλά όταν λειτουργήσει το 
σύστημα, όπως το σκεφτόμαστε και ονειρευόμαστε, να δείτε εδώ αυτές τις διαφορές. 
Αυτό που σήμερα μπορούσα να εισηγηθώ είναι μία αναπροσαρμογή των τελών, που 
είναι η μικρότερη δυνατή, προέκυψε μετά από διαλογική συζήτηση, μία πολύ μεγάλη 
έρευνα της υπηρεσίας αιτιολογημένη και σοβαρή και με μικροαλλαγές καθώς είμαστε 
ένα δημοκρατικό σώμα. Πάνω σ΄ αυτό που είπε ο κ. Δελαβερίδης για τον 
πολλαπλασιασμό, είναι ένα ορθογραφικό λάθος που έγινε στη μεταφορά των ποσών 
και το οποίο διαπιστώσαμε από χθες αλλά δεν μπορέσαμε να το αλλάξουμε στο 
εισηγητικό. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Σκουμπόπουλος: Δεν είχα πρόθεση κε Πρόεδρε να τριτολογήσω αλλά να 

κάνω μόνο την πρόταση. Ο ενθουσιασμός όμως του νέου Προέδρου της ΔΕΥΑΒ με 
αναγκάζει να πω κάποια πράγματα. Μετά ένα χρόνο, όταν θα έχει ωριμάσει, από την 
εμπειρία που θα έχει αποκτήσει μέσα από τη ΔΕΥΑΒ, θα καταλάβει πως αυτά που 
έλεγε σήμερα ήταν λόγια που δεν έπρεπε να πει. Ας απαντήσω στον κ. Δελαβερίδη, 
μιας που έχουμε κι επικοινωνία και είναι πιο έμπειρος από τον κ. Τσιάρα, ο οποίος 
είναι νέος στη ΔΕΥΑΒ κι έχει ακόμη δρόμο για να μάθει τι γίνεται εκεί. Τις δόσεις 
του δανείου κε Δελαβερίδη τις πληρώσαμε από το 3% που βέβαια δεν ήρθε τον 
Μάρτιο αλλά αργότερα. Υπήρχαν κι άλλα χρέη όμως, όπως από προμηθευτές κ.λ.π. 
και δεν ήταν 60 εκατ. τα χρέη που αφήσατε αλλά πολύ περισσότερα και σε άλλη 



συνεδρίαση θα σας τα πω. Ο κ. Τσιάρας βέβαια είναι δίπλα σας, μπορεί ν΄ ανοίξει τα 
κιτάπια του, να σας τα θυμίσει και να μας πείτε εσείς ο ίδιος πόσα ήταν τα χρέη και 
στο ΙΚΑ, και στους προμηθευτές και στη μισθοδοσία. Τα πρακτικά έτσι γράφονται 
αλλά ξέρουμε τι λέμε όταν μιλάμε. Το διοικητικό συμβούλιο είναι συλλογικό όργανο 
και όχι πολιτιστικός σύλλογος, αλλά εμένα δεν με νοιάζει, μιλήστε όπως θέλετε, 
παρεϊστικα, φιλαράκια είστε όλοι, χρησιμοποιείστε όποιο λόγο θέλετε. Εμείς δεν 
μαγειρέψαμε ποτέ πρακτικά, ό,τι γράφει το μαγνητόφωνο, αυτά γράφονται. Γι’ αυτό 
θέλω να τα δημοσιεύσουν οι εφημερίδες για να καταλάβουν οι πολίτες πώς πήρατε 
την απόφαση για την αναπροσαρμογή των τελών. Κι εσείς κε Παυλίδη είστε νέος στη 
ΔΕΥΑΒ γι’ αυτό μη βιάζεστε. Προτάσεις για να γίνουν έργα ύδρευσης και 
αποχέτευσης δεν μπορεί να κάνει εδώ και πολλά χρόνια η Βέροια, γιατί έχει κάνει το 
70% των δικτύων της και στην ύδρευση και στην αποχέτευση. Υπάρχει το Ταμείο 
Συνοχής και η Ευρωπαϊκή Ενωση χρηματοδοτούσε άλλους δήμους που έπρεπε να 
έρθουν κι αυτοί στο 70%. Και η δική μου διοίκηση υπέβαλε προτάσεις για ένταξη 
έργων και στα δημοτικά διαμερίσματα αλλά και στο υπόλοιπο της Βέροιας αλλά μας 
είπαν πως προηγούνται άλλοι. Γι’ αυτό κι εμείς θυσιάσαμε ένα μεγάλο κομμάτι του 
Θησέα, εντάξαμε έργα ύδρευσης και αποχέτευσης και στα υπόλοιπα της Βέροιας, 
περιοχές όπως τα Γιοντζαλίκια, το Πανόραμα κ.λ.π. αλλά και στα τοπικά 
διαμερίσματα. Το πρόγραμμα Θησέας δεν είναι μιας χρονιάς αλλά 5ετίας. Στην 
πρόχειρη, βεβιασμένη, αναιτιολόγητη πρόταση της ΔΕΥΑΒ, προτείνω αύξηση 3,5%, 
όπως και ο πληθωρισμός, στο ισχύον τιμολόγιο με καμία νέα επιβολή ή διαχωρισμό. 
Καμία δημιουργία νέας κατηγορίας γιατί υποκρύπτει κινδύνους. Στην αποχέτευση 
δημιουργείτε 4 νέες κατηγορίες και στο μεγάλο και στο μικρό τιμολόγιο. 

Παυλίδης: Η Εθνική Γενική Συλλογική Σύμβαση προβλέπει αυξήσεις της 
μισθοδοσίας της τάξης γύρω στο 5% και συνήθως και οι αγορές των υλικών 
κυμαίνονται σ΄ αυτήν περίπου την αύξηση. Δεν νομίζουμε λοιπόν ότι μπορεί να είναι 
κάτω από 5% γιατί δεν μιλάμε ούτε για να καλύψουμε με το 5% άλλα πράγματα ούτε 
να κερδίσει η ΔΕΥΑΒ και να ρεφάρει. Πρέπει όμως να ισορροπήσουμε τα έσοδα με 
τα έξοδα. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος για να μπορέσει να επιβιώσει μία επιχείρηση, να 
πληρώσει τους εργαζόμενους, να κάνει έναν εξορθολογισμό όπως είπε και ο κ. 
Γουναράς. Πρέπει να ισορροπήσει και να προβληματιστεί, γιατί όταν για τη 
συντήρηση του δικτύου στα χωριά, που είναι ισότιμοι πολίτες της πόλης μας, τα 
έξοδα είναι δυσανάλογα και τα πληρώνει ο Βεροιώτης, αφού απ΄ αυτά τα χωριά έχει 
να εισπράξει μόνο μερικά χρήματα, πρέπει αυτό να εξορθολογιστεί. Ως προς τα 
προγράμματα, εντάξει δεν θα μπορούσαμε να μπούμε, η ΔΕΥΑ Αλεξάνδρειας μπήκε 
αλλά υπήρχε το πρόγραμμα πυρόσβεσης, πυρανίχνευσης και θα μπορούσε από εκεί 
π.χ. να γίνουν κάποια υδραγωγεία. Ετσι χρησιμοποίησαν τα χρήματα κάποιες άλλες 
πόλεις. Μιλάμε για εξορθολογισμό κι αυτό πάμε να κάνουμε κι όχι αυξήσεις στα 
καλά καθούμενα. Εχω κι εγώ ένα έγγραφο μαζί μου, όπου ο Δήμος Θεσσαλονίκης 
κάνει 4% μεσοσταθμική αύξηση κάθε χρόνο στο νερό. Αυτός μάλλον συμπεριφέρεται 
νοικοκυρεμένα και δεν κοιτάζει τα 300 χιλιάρικα που χρωστάνε οι άλλοι δήμοι. 

Δελαβερίδης: Σε ό,τι αφορά το χρέος κε Σκουμπόπουλε, διαβάστε λιγάκι τους 
πίνακες που μας έδωσαν, απ΄ όπου προκύπτουν οι μεγάλες διαφορές για το 2004, 
2005 και 2006. Το 2002 παραδώσαμε και τα έσοδα ήταν 2.997.599 ευρώ και τα έξοδα 
2.996.000 ευρώ που σημαίνει ότι αφήσαμε και χίλια ευρώ. Το 2005 ήταν 3.556.000 
τα έσοδα και 4.450.000 ευρώ τα έξοδα, μία διαφορά 784.000 ευρώ περίπου. Αρα μη 
μου λέτε ποιος είναι ο «μεγαλόμαγκας» ή ο «μικρόμαγκας», γιατί απ΄ ό,τι 
αντιλαμβάνομαι, ανάλογα με το τι χρέος έχει αφήσει κάποιος είναι «μικρόμαγκας» ή 
«μεγαλόμαγκας» κι άρα παραδέχομαι πως εσείς είστε «μεγαλόμαγκας». Σε ό,τι 
αφορά τη σύγκριση των τιμολογίων, μην κάνετε συγκρίσεις με Λιόσια, με 



Θεσσαλονίκη ή με Αθήνα. Η σύγκριση των τιμολογίων θα γίνεται μόνο στις ΔΕΥΑ 
της επαρχίας. Γνωρίζετε ότι τα δίκτυα αποχέτευσης και στην Αθήνα και στη 
Θεσσαλονίκη τα αναλαμβάνει η Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας κι 
επομένως δεν ξοδεύουν γι’ αυτά. Καθώς και για τον βιολογικό καθαρισμό. Ξέρετε τι 
έξοδα έχει και μόνο το ρεύμα να υπολογίσει κανείς; Αν καθίσει κανείς να δει τα 
πρακτικά, θα δει ότι υπολογίζαμε τότε, γιατί είχαμε το χρέος από τα έργα που είχαμε 
κάνει όπως π.χ. δεξαμενές κι έπρεπε να έχουμε ίδια έσοδα. Από πού θα προέκυπταν; 
Τότε λοιπόν αναγκαστήκαμε να κάνουμε εκείνη τη μεγάλη αύξηση 20%. Λέτε κε 
Σκουμπόπουλε για 3,5%, αλλά εσείς έχετε υπολογίσει πόσα έσοδα θα φέρει το 3,5%; 
Θα έπρεπε να τονίσω στον κ. Πρόεδρο της ΔΕΥΑΒ ότι η αύξηση στο μικρό και στο 
μεγάλο τιμολόγιο είναι δυσανάλογη και θα πρέπει να το προσέξετε. 

Γουναράς: Πριν από 5 χρόνια η ΔΕΥΑΒ είχε ορισμένες εισπράξεις κι έδινε  
τοκοχρεωλυτική δόση 900.000 ευρώ. Σήμερα δεν μπορεί να έχει μικρότερες 
εισπράξεις αφού δεν μειώθηκε ούτε ο κόσμος ούτε τα ρολόγια και δόση μικρότερη. 
Δεν μπορείτε λοιπόν να αντιμετωπίσετε το χρέος ταυτόχρονα εξορθολογίζοντας την 
επιχείρηση; Αρα εσείς θέλετε να διατηρήσετε τις στρεβλώσεις και να βάλετε τον 
κόσμο να πληρώσει. Κάθε χρόνο έχετε δώρο που θα είναι για αρκετά χρόνια και η 
είσπραξη δεν έπεσε αλλά θα είναι όλο και μεγαλύτερη ενώ η δόση έπεσε. 
Χρησιμοποιώντας αυτή τη διαφορά δεν μπορείτε να τακτοποιήσετε το χρέος; Μη 
θεωρείτε κε Παυλίδη ότι για το 1 ευρώ αύξηση δεν θα διαμαρτυρηθεί ο κόσμος, αφού 
εγώ είχα άτομα στο ΚΑΠΗ που διαμαρτυρήθηκαν για τα 10 λεπτά αύξηση στον 
καφέ, αφού είπαν πως είναι συνολικά 6 ευρώ τον μήνα. Σε μας φαίνεται αστείο αλλά 
για άλλους δεν είναι. 

Τσιάρας: Η ΔΕΥΑΒ με τη ρύθμιση του χρέους που έκανε τα προηγούμενα 
χρόνια εξασφάλισε 1.200.000 ευρώ. Αν η ΔΕΥΑΒ συνέχιζε να πληρώνει τις 
τοκοχρεωλυτικές δόσεις που είχε καθορίσει η διοίκηση όταν είχε πάρει το δάνειο, 
αυτό δεν θα υπήρχε το 2007, αλλά τώρα θα αποπληρωθεί το 2017 με συνολική 
επιβάρυνση 1.800.000 ευρώ σε έξτρα τόκους που θα δοθούν γι’ αυτόν το λόγο. Αυτό 
το αντίκρισμα δεν το είδαμε για 4 χρόνια γιατί κάποιοι ασκούσαν διοίκηση και πρέπει 
επιτέλους να κριθούν γι’ αυτά που έκαναν. Γιατί η ΔΕΥΑΒ δεν εξασφάλισε 
1.200.000 ευρώ σε 4 χρόνια από ρυθμίσεις χρεών και γι’ αυτό δεν έκανε ούτε ένα 
μεγάλο έργο και αναγκάστηκε ο Δήμος να χρηματοδοτήσει από τον Θησέα έργα, τα 
οποία, αν τυχόν είχε γίνει σωστή διαχείριση των οικονομικών της ΔΕΥΑΒ, θα έπρεπε 
να τα κάνει αυτή. Η ΔΕΥΑΒ οφείλει να είναι μία επιχείρηση κοινωφελούς 
χαρακτήρα που πρακτικά σημαίνει ότι εμείς θα κάνουμε προσπάθειες και στον τομέα 
των εσόδων, της είσπραξης και στον τομέα όμως των εξόδων και πως 
διαχειριζόμαστε τα έξοδά μας. Θα δείτε ότι αυτή η κοινωφέλεια θα φτάσει στον 
κόσμο, θα βελτιωθούν τα δίκτυα διανομής και την διαφορά θα την δείτε στα επόμενα 
χρόνια από τα χρήματα που θα εξασφαλίσουμε. Το 3,5% κε Σκουμπόπουλε τώρα το 
θυμηθήκατε, ενώ το 1.200.000 που γλιτώσατε από το Ταμείο Παρακαταθηκών και 
την καλή διοίκηση που βρήκατε από την προηγούμενη Αρχή, νομίζατε ότι 
μπορούσατε να ξοδεύετε άσκοπα όσα θέλατε. 

Δήμαρχος: Ακουσα να γίνεται λόγος για τους χρεωμένους δήμους των 
Αθηνών και ότι εμείς είμαστε οι επαρχιώτες που μας κυνηγάνε, ενώ εκείνοι είναι οι 
Αθηναίοι που έχουν ασυλία. Η δική μας φιλοσοφία είναι πως, αν νιώθεις επαρχιώτης, 
σε αντιμετωπίζουν σαν επαρχιώτη, αν νιώθεις ότι ηγείσαι μιας πόλης που έχει τόσα 
χαρίσματα, όπως η Βέροια, πραγματικά λειτουργείς αντίστοιχα. Οσο για τις 
αποδείξεις με χαρτιά, όπου αναφέρθηκε ο κ. Σκουμπόπουλος, τα μόνα που 
αναφέραμε ήταν αυτά που είπε ο κ. Τσιάρας, αυτά που φαίνονται από τα στοιχεία της 
παράδοσης-παραλαβής. Για μία ακόμη φορά έγινε μία προσβλητική επίθεση, κατά 



την άποψή μου, εναντίον ενός νέου συναδέλφου και δεν είναι η πρώτη φορά που 
συμβαίνει αυτό μέσα στην αίθουσα του δημοτικού συμβουλίου. Εγώ θέλω να 
ξεκαθαρίσω ότι καμαρώνω πραγματικά για τους νέους συναδέλφους, σε όποια 
πλευρά κι αν είναι, καμαρώνω για τους νέους συναδέλφους και δη για τους 
αυτοδημιούργητους τεχνοκράτες, με ψυχή τεχνοκράτες όμως και με ιδεολογία που 
δεν πάνε εκεί που πάνε για να πληρωθούν αλλά για να βασανιστούν και να λύσουν 
δισεπίλυτα προβλήματα που κληρονομήσαμε. Οσο για τα πρακτικά, γιατί επισείετε 
ότι θα δώσετε τα πρακτικά στον τύπο αφού αυτά είναι στη διάθεση του Τύπου, στη 
διάθεση του φωτός, της κοινωνίας και της ημέρας; Δεν έχουμε κανένα πρόβλημα, ανά 
πάσα στιγμή, να ελεγχθούμε για ό,τι λέμε, όπου το λέμε και όπως το λέμε. Επειδή 
όμως ακούστηκε και η μαγική λέξη Θησέας αναγκάστηκα να θυμηθώ κάτι. Τα 
χρήματα από τον Θησέα για κάποια έργα που εγκαινιάστηκαν μετά βαίων και κλάδων 
προεκλογικά έχουν έρθει προ πολλού στο ταμείο του Δήμου, και μιλάω για περίπου 
400.000 ευρώ και δεν ξέρω αν είναι και περισσότερα γιατί κάποιοι δεν έκοψαν και 
τιμολόγια για το 2006 γιατί ήξεραν ότι δεν θα πληρωθούν για να μην επιβαρυνθούν 
το ΦΠΑ, οι εργολάβοι όμως είναι απλήρωτοι. Τα χρήματα από τον ΘΗΣΕΑ, από 
συγκεκριμένο πρόγραμμα και για συγκεκριμένο έργο έχουν έρθει στο δημοτικό 
ταμείο, οι εργολάβοι όμως δεν τα έχουν λάβει. Δεν θα μιλήσω περισσότερο και δεν 
επισείω κανένα χαρτί και δεν μιλάω για κανέναν εισαγγελέα. 

Σκουμπόπουλος: Επί προσωπικού. Για άλλη μία φορά η κα Δήμαρχος έδειξε 
και απέδειξε περίτρανα εδώ ότι δεν γνωρίζει και δεν τιμάει και τη θέση που κάθεται. 
Με την τελευταία της τοποθέτηση απέδειξε για άλλη μία φορά τη γύμνια της, δεν 
ακούσαμε κάτι για τα τέλη ύδρευσης - αποχέτευσης, αλλά προσπάθησε να 
προστατεύσει τον κ. Τσιάρα, λες και ο κ. Τσιάρας αν πίστευε ότι ενοχλήθηκε από 
κάτι, δεν θα έπαιρνε τον λόγο. Το ότι ο κ. Τσιάρας δεν είναι έμπειρος πρόεδρος είναι 
ηλίου φαεινότερον. Είναι νέος πρόεδρος στη ΔΕΥΑΒ και δεν έχει την εμπειρία του κ. 
Δελαβερίδη.  Πού είναι λοιπόν το προσβλητικό; Το προσωπικό είναι πως η κα 
Δήμαρχος έβαλε λόγια στο στόμα μου για να δημιουργήσει πρόβλημα στον κ. 
Τσιάρα. Δεν το καταλάβατε το προσωπικό κε Πρόεδρε; 

Πρόεδρος: Δεν υπάρχει προσωπικά θέμα κε Σκουμπόπουλε. 
 Σκουμπόπουλος: Επαναλαμβάνω την πρότασή μου για αύξηση 3,5% επί του 
ισχύοντος τιμολογίου της ΔΕΥΑΒ χωρίς να δημιουργηθούν νέες κατηγορίες ή να 
διαφοροποιηθούν οι ήδη υπάρχουσες. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου;  
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 

Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-
Καραχατζή, Ε. Γουναράς. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της Δημάρχου για έγκριση της 
αριθ. 1/2007 απόφασης της ΔΕΥΑΒ περί αναπροσαρμογής των τελών ύδρευσης-
αποχέτευσης; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Α. Δελαβερίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 1-3-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την υπ’ αριθ. 1/2007 απόφαση του διοικητικού συμβουλίου της Δημοτικής 
Επιχείρησης Ύδρευσης Αποχέτευσης Βέροιας με την οποία ενέκρινε την 
αναπροσαρμογή των τελών Ύδρευσης – Αποχέτευσης της επιχ/σης. 



3.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημοτικών συμβούλων, όπως 
αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις των άρθρων 23 (παρ. 3) και 25 του Ν. 1069/80 όπως αυτές 
τροποποιήθηκαν με τις παρ. 10 και 11 (εδ. 1 & 3) του άρθρου 6 του Ν.2307/95 
αντίστοιχα. 
 

 Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία 
 

 Εγκρίνει την αρ. 1/2007 απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου  της 
Δημοτικής Επιχείρησης Ύδρευσης Αποχέτευσης Βέροιας για «Έγκριση 
αναπροσαρμογής τελών Ύδρευσης – Αποχέτευσης της Δημοτικής Επιχείρησης 
΄Υδρευσης Αποχέτευσης Βέροιας». 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  201 / 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος   
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Κ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Σ. Κρομμύδας   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  6-3-2007 
Η Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ – ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


